
Svar på Interpellation  Frititsgårdarna och spridning av coronasmitta. 

Fritidsgårdarna stängde under tre veckor innan påsk utifrån att vi ville medverka till att dämpa 
smittspridningen och läget var allmänt osäkert kring öppethållande för olika typer av verksamheter i 
samhället. Med andra ord berodde det på vår egen osäkerhet kring hur vi skulle hantera situationen. 
Under tiden som fritidsgårdarna hölls stängda så kom frågan på tal om det verkligen var ett så klokt 
beslut att hålla stängt med tanke på att ungdomarna behöver en plats där de kan samlas och det 
samtidigt finns vuxna som kan möta upp och skapa trygghet. Ytterst var det en politiskt tyckande att 
öppna fritidsgårdarna igen, dock med hänsyn taget till FHM riktlinjer. Vi bestämde att öppna igen 
efter påsk, efter att förvaltning med personalen kommit fram till att vidta en rad åtgärder utifrån 
FHM rekommendationer. Skulle det visa sig att det var svårt att följa dessa åtgärder skulle nytt beslut 
om stängning fattats. Bedömning var att ett öppethållande var bra utifrån perspektivet att många 
aktiviteter och verksamheter hade stängt och ungdomarna behövde ha sysselsättning och att något 
är som vanligt. Situationen i samhället skapade oro hos många unga och det fanns behov av en 
mötesplats.

Utifrån detta så arbetade KoF ut en plan med ett antal åtgärder.
Planen har fungerat väl vilket innebar fritidsgårdarna haft fortsatt öppet. Personalen samtalade med 
besökare om vikten av att hålla sig till FHM rekommendationer och upplevde att det fanns en stor 
kunskap hos ungdomarna. Att hålla öppet med restriktioner innebär också att vi visar ungdomarna 
tillit. 

Jag har även tänkt utifrån detta be förvaltningen komma med en rapport till Kultur-och 
bildningsnämnden under hösten utifrån situationen som har vart, där de får berättar mer om hur 
verksamheten fungerat under denna period. 

Så mina svar på dina frågor är:

1. Att det skulle ha handlat om personalbrist är aldrig något som informerats ut, och heller inte 
sagts på någon nämnd. Den nämnd som det i så fall bör ha nämnts på var 2020-03-31, men 
där deltog inte du. Dock hade vi den dialogen i tfn du och jag i samband av öppnandet den 17 
april att man t.ex. skulle kunnat ha använda sig av den fritidsgårdspersonalen till annan 
verksamhet utifrån att riktlinjerna kommunen tidigt gick ut med, att man helt enkelt skulle 
stanna hemma vid minsta tecken på sjukdom, vilket skulle kunna leda till personalbrist i flera 
enheter. Med andra ord så pratade vi om personalbrist i kommunen men inte som orsak till 
stängning av fritidsgårdarna. Den dialogen har diskuterats i hela kommunen under denna 
period om att personalbrist kan bli ett övergripande problem. Precis som jag nämner i min 
inledning så hade vi inte så stor kunskap i hur man ska hantera det. Därför stängdes 
fritidsgårdarna ner den 20 mars för att sedan återöppna när vi hade kunskap om situationen 
och en plan för hur vi ska följa FHM rekommendationer. 



2. - All personal deltar på planeringsmöte den 17 april innan gården öppnar för genomgång och 
planering
- Planerar för i första hand uteaktiviteter i den mån det går
- Hålla räkning på antalet ungdomar i lokalen, insläpp/utsläpp (Max 50)
- Avbokar alla aktiviteter som innebär nära kontakt
- Tejpar upp avstånd vid kiosk och andra platser där köbildning kan uppstå
- Möblera för att lättare hålla avstånd
- Spel, material som är svårt att hålla rent plockas bort. Vid lån av saker (pingisrack, köer) ska 
händerna tvättas först. Sakerna desinficeras mellan lån.
- I samråd med lokalvården får vi lämpligt rengöringsmaterial
- Rapportera varje fredag i loggboken om hur det fungerat utifrån Corona
- Åtgärda och förändra verksamheten utifrån problem som uppstår
- Om någon ungdom visar symptom skickas den hem

3. Personalen har hela tiden räknat på antal personer inne i lokalen och jobbat utifrån de 
punkter som räknats upp i din fråga nummer två. Även fyllt i en loggbok för att titta på hur 
det fungerat. Då kan vi också göra förändringar om det visat sig att det inte fungerat utifrån 
FHM riktlinjer. När det gäller utomhus så vet nog de flesta av oss att ungdomar träffas 
oavsett om fritidsgårdarna är öppna eller inte. Om mer än 50 personer har en sammankomst 
så blir det en polisiär sak. Men självklart är det inget kommunen strävar efter att uppnå att vi 
bryter mot de riktlinjerna. 

4. Faran för smittspridning är fortfarande inte över och så länge vi följer FHM riktlinjer så väl 
som individ som kommun så tror jag att det är viktigt att vi kan göra något för våra 
ungdomar. Ungdomarna behöver en plats där de kan samlas och det samtidigt finns vuxna 
som kan möta upp och skapa trygghet. Många av våra ungdomar har ett behov av att t.ex. 
fritidsgården är öppen. Speciellt när så mycket annat har varit nedstängt i samhället under 
denna period.  
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